
Revitalizace veřejného prostoru 
Co nás vedlo k tomu, že jsme nechali takovouto studii zpracovat?  

V první řadě to byla nezbytná potřeba nalézt řešení 
v problematice parkování kolem panelových sídlišť. Vlastně to 
začalo tím, že se u Starých paneláků řešilo to, že jsou auta 
zaparkovaná mimo parkovací stání - v trávnících. Bohužel je 
dnes situace taková, že každá rodina má jedno a leckde dokonce 
dvě auta – je to dáno tím, že mnoho Lubáků dojíždí za prací do 
Chebu, do Skalné apod. a také tím, že je to zkrátka dnešní 
standart.  V době výstavby paneláků však nebyla parkovací 
stání ani zdaleka dimenzována na dnešní potřebnou kapacitu 
a proto jsou stávající parkoviště nedostatečná. 
Když jsme pak procházeli od úřadu ke starým panelákům, 
postupně jsme studii rozšířili na ulici Tovární od zrcadla 
k hasičárně, přibrali jsme ulici Na Louce a nakonec jsme 
připojili i paneláky U Pily. Na všech čtyřech sídlištích se 
vyskytuje stejný problém, kam s ním? – tedy kam zaparkovat? 

Vrátím se k původní otázce: „Proč tedy zpracovávat studii?“ První podnět byl praktický – parkovací stání. 
V druhé řadě jsme chtěli poskytnout obyvatelům panelových sídlišť důstojné a příjemné místo k životu. 
Vytvořit klidové zóny, které by vybízely obyvatele paneláků vyjít před vchod a posedět si v předzahrádce, 
poskytnout maminkám s kočárky i odrostlejším dětem zázemí – místo pro odpočinek i hru. 
A do třetice jsme vsadili na ucelenost celého konceptu tak, aby jedna část plynule navazovala na další, aby 
se celým územím jako nit táhl stejný charakteristický rys – stejné použité materiály, totožný městský 
mobiliář. 
Při hledání zpracovatele studie jsme oslovili Ing. Arch. Borise Redčenkova, potažmo Ateliér 69 – architekti. 
Ateliér 69 je nositelem několika prestižních ocenění, jeho díla jsou známa v Praze i v zahraničí, a především 
v našem regionu: určitě všichni dobře znáte pěší zónu v Chebu a pěší zónu ve Františkových Lázních, které 
patří k jejich projektům. 
Myslím, že náš záměr se podařil a studie je velmi zdařilá. Ale protože v Lubech žijete Vy, Lubáci, chtěli 
bychom znát především Váš názor. Proto bychom byli rádi, kdybyste po zhlédnutí výstavy vyplnili 
přiložený dotazník (lze i stáhnout z www.mestoluby.cz a vytisknout), případně uplatnili své podněty 
a připomínky na adrese: studie@mestoluby.cz  
Přijďte na výstavu architektonické studie – bude otevřena v pracovní dny vždy od 9.00 do 11.30 a od 
13.00 do 18.00 hodin. Výstava potrvá do 31.10.2016 Ing. Anita Černíková, starostka 
 

Názor ú častníka  
Ve čtvrtek 29. září jsem navštívil kulturní dům, abych si poslechl výklad pana architekta Ing. Redčenkova a poslechl 
si připomínky občanů k navrhovaným proměnám lubských částí či ulic. 
Po příchodu do kinosálu jsem si myslel, že jsem na nějaké soukromé akci. Nebyl. Byl jsem správně a zájem o tuto 
přednášku, která se týká nás, obyvatel Lubů, mělo 17 (slovy: sedmnáct) přítomných!!! Až se něco začne budovat, 
měnit vzhled prostranství, to zase bude řečí, jak to město dělá blbě, že by to mělo být úplně jinak, …  
Výstava architektonické studie je ke zhlédnutí v kulturním domě do konce října, dotazníky jsou k dispozici. Využijte 
svého práva a vyjádřete se k navrhovaným úpravám. 

Jan Kreuzinger 

Říjen 

2016 

Ročník XXIII Cena 6, - Kč 
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Chcete v Lubech další čerpací stanici pohonných hmot? 
Součástí výstavy architektonické studie Revitalizace veřejného prostoru, která se koná ve vestibulu MKS, 
je také možnost prohlédnout si architektonickou studii s názvem „Novostavba ČS PHM a změna užívání 
objektu č.p. 233, Luby“. 
Jedná se o záměr nového vlastníka bývalého hotelu Praha, společnosti Joldata Consulting, který plánuje 
výstavbu druhé čerpací stanice pohonných hmot v prostoru vedle stávajícího parkoviště naproti benzínce. 
Rádi bychom znali Váš názor na výstavbu další čerpací stanice v Lubech - Vaším hlasem můžete ovlivnit 
rozhodnutí zastupitelstva, zda poskytne investorovi souhlas či nikoliv. Vaše názory zasílejte na adresu 
studie@mestoluby.cz Ing. Anita Černíková, starostka 

 

Předškolní vzdělávání s moderní technikou 
Letošní školní rok jsme zahájili s údivem. 
Když jsme vešli do naší třídy Hvězdiček, 
ihned nás upoutala velikánská obrazovka 
na zdi. Co to je? Je to jako obrovský 
počítač. Paní ředitelka nám vysvětlila, že 
je to interaktivní tabule a ukázala nám, co 
vše se s touto tabulí dá dělat. Nejprve 
jsme si zvolili kreslicí program. Všichni 
jsme si vyzkoušeli, jak krásně 
a jednoduše se dá jedním prstem cokoliv 
na tabuli nakreslit a jedním kliknutím 
ihned smazat. Potom jsme hráli obří 
puzzle a vyzkoušeli další zajímavé úkoly, 
které se na této tabuli dají plnit. Učení 
s touto tabulí nás bude určitě hodně bavit.  

Kluci a holky ze třídy Hvězdiček, 
MŠ Luby 



Lubský zpravodaj říjen 2016 strana 3 

Indiánský den 
Za slunečného dne v sobotu 10. září 2016 uspořádalo skautské středisko Vysoký kámen „Indiánský den“. 
V tento den se Střelnice v Lubech proměnila na indiánskou vesnici s typickými stany tee pee, totemem 
a malými a velkými indiány se dvěma náčelníky. Přes den jsme pořádali soutěže v hodu sekerkou a nožem, 
střelbu lukem do terče a přítomné bledé tváře nás naučili střílet ze vzduchovky. 
V podvečer jsme se všichni sešli v poradním tee pee, abychom zakopali válečnou sekeru. Dohodu jsme 
utvrdili vykouřením dýmky míru. Večer pak už následovalo společné opékání buřtů u ohně. Na návštěvu 
přijeli i kamarádi z Lubence a ty nám společně s Alenou Opavovou (Klíště) zahráli a zazpívali u táboráku. 
Večer ještě dorazil pan Opava a přítomné malé indiány svezl na čtyřkolce.  
Poděkování patří panu Holpuchovi, který nám zajistil a dovezl vynikající domácí mošt. Děkujeme také 
klukům z Technických služeb města Luby za posekání trávy na Střelnici. 
Akce byla plánována i pro okolní skautská střediska, ale bohužel dorazili jen skauti z Kynšperka nad Ohří. 
Ale i tak se nás sešlo asi 60 a odpoledne nás navštívili i mladí hasiči z SDH Luby. Akci hodnotíme jako 
vydařenou a již plánujeme další rok. Středisko Vysoký kámen Luby 

 

Poprvé naši žáci zhlédli muzikál 
v Západo českém divadle Cheb 

Ačkoli jsme v loňském školním roce mohli vidět muzikál The Addams Family v pražském Hudebním divadle Karlín, 
tento žánr v Západočeském divadle v Chebu jsme zhlédli letos 27. září poprvé.  
Americký muzikál Ženy na pokraji nervového zhroucení, podle slavného španělského filmu Pedra Almodóvara, se 
odehrává v jednom velkoměstském bytě v Madridu roku 1987, plný vzruchu, vášně i barev. Titulní hrdinku Pepu 
opustí dlouholetý milenec Ivan právě ve chvíli, kdy zjistí své těhotenství. Žena Ivana shání, protože si ho chce touto 
zprávou udržet. Setkává se však s dalšími postavami a navíc se zamotá do teroristické akce. Jejím cílem je však najít 
Ivana. Autor díla rozehrává jednotlivé scénky tak, že diváky pohltí v závěru díla absurdnost, kterou nikdo 
z přihlížejících na začátku představení vůbec nepředpokládal. A ženy v této bláznivé komedii s příměsí romantiky, 
ba dokonce i thrilleru, jsou zde muži doháněny na pokraj šílenství.  

145 minut dlouhá podívaná pod 
taktovkou režiséra Zdeňka Bartoše 
byla propojena hudbou Davida 
Yazbeka, z níž diváky okouzlil 
španělský temperament. Jak herecké 
výkony, choreografie, tak i hudební 
nastudování hry pod vedením kapely 
Matěje Kroupy naše děti zaujaly. 
4. listopadu letošního roku nás čeká 
další krásný kulturní zážitek v divadle 
Kalich v Praze pod názvem Horečka 
sobotní noci. Již teď se na něj všichni 
těšíme. PaedDr. Lenka Grocká 
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Podzimní hromádky 
 

Odbor správy majetku města opět vyhlašuje podzimní hromádky.  Vynášet věci je možno od soboty 
15. října do neděle 16. října 2016 na místa dostupná svozovému vozidlu! Prosím o dodržení tohoto 
termínu. Jako vždy na hromádky nepatří nebezpečný odpad, kamení, beton, stavební suť a materiál 
(asfaltové lepenky, střešní krytiny apod.), eternit, zemina ani kompostovatelný materiál (tráva, listí, větve 
atd.). Hromádky vytvořené po svozu budou odvezeny na náklady původce. Připomínám, že v momentě kdy 
fyzická osoba odloží odpady na místě k tomu určeném, stává se vlastníkem těchto odpadů obec (zákon 
č. 185/2001 Sb., v platném znění). Znamená to, že je zakázáno s tímto odpadem jakkoliv manipulovat 
(vybírat odložené předměty, rozebírat uložený odpad, případně odvážet pryč). Tento odpad bude vyvážen 
speciálním vozem firmy Marius Pedersen a.s. nebo pracovníky odboru správy majetku města, a to 
následujícím způsobem. 

V pondělí 17.10.2016 v ulicích: 
Masarykova, H. Luby, Na Nivách, Kostelní, Revoluční, Mlýnská, U Pily, Tovární, Na Louce, Luční, 
Družstevní, Flusberg, Chebská, Příčná, D. Luby 

V úterý 18.10.2016 v ulicích: 
Kraslická, nám. 5. května, Sokolovská, Opatov, Potoční, Hřbitovní, Na Výšinách, Průběžná, Růžový Vrch, 
Spojovací, Zahradní, Západní, P. Bezruče.   

Svoz velkoobjemového odpadu (hromádky) není určen pro likvidaci odpadu z podnikání (např. pneumatiky 
z autoopraven apod.) ani neslouží k likvidaci odpadu z autovraků, které někteří občané rozebírají a poté 
zneužívají jarních a podzimních hromádek. Takovýto druh odpadu bude odvezen na náklady původce.  

Některé druhy odpadů, které se vyskytují na hromádkách, nekončí přímo na skládce, ale jsou likvidovány 
jiným způsobem (např. elektroodpad). To znamená, že je nutno tyto věci vysbírat a odvést na sběrné místo. 
Jedná se o lednice a mrazáky, veškeré malé i velké domácí elektrospotřebiče, televizory, monitory, 
telekomunikační zařízení apod. Žádám tímto občany, kteří se chystají uvedený druh odpadu zlikvidovat, 
aby kontaktovali odbor správy majetku města na tel. 354 596 038, a my tento odpad sami naložíme 
a odvezeme (samozřejmě zdarma). Usnadní to práci při hromádkách, a také co nejvíce zamezíme nájezdu 
tzv. „hromádkářů“, kteří při vybírání kovového odpadu elektrozařízení rozebírají a znehodnocují. 

V areálu odboru správy majetku města funguje tzv. sběrné místo, kde mají naši občané možnost během 
celého roku bezplatně ukládat tyto druhy odpadů: 

Elektroodpad – velké spotřebiče (lednice, mrazáky, pračky, myčky, TV, el. sporáky atd.), ale i drobné 
a malé spotřebiče (počítače, mikrovlnky, žehličky, vysavače, el. nářadí, mob. telefony atd.) 

Přenosné baterie a akumulátory 
Svítidla, lineární a kompaktní zářivky, výbojky, LED zdroje, úsporné žárovky 
Nebezpečný odpad z domácnosti – léky, barvy, čisticí prostředky, oleje apod. 

Kovy a bioodpady 
Velkoobjemový odpad - pokud někdo zakoupí např. nový nábytek a nechce s likvidací starého čekat až na 
jarní či podzimní „hromádky“, může tento odpad přivézt do areálu OSMM Luby a zde ho bezplatně uložit. 
Podmínkou je mít řádně zaplacený  poplatku za svoz a likvidaci komunálního odpadu.  

Sběrné místo je otevřeno v pondělí a ve středu do 16.00 hod, ostatní dny do 14.30 hod.  
Ing. Lukeš Martin – odbor správy majetku města 

 
 

Obec Erlbach zve srdečně všechny hosty z blízka i daleka  na 
 

306. Erlbašský jarmark  
 

Sobota 22. října od 10.00 hodin 
 

Zahájení jarmarku starostou města a naražením sudu piva (Freibier = pivo zdarma). 
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Mistr ve výrob ě hudebních nástroj ů a inovativní lékárníci. 
Karlovarsko zná nejlepší podnikatele 

Odbornou porotu nejvíce zaujala a titul Vodafone Firma roku 2016 Karlovarského kraje získala 
společnost Lékárníci 95. Česká Spořitelna Živnostníkem roku 2016 Karlovarského kraje se stal Petr 
Rácz, který se zabývá výrobou hudebních nástrojů. 

Záliba ke dřevu, pořádná dávka kreativity 
a manuální zručnost nasměrovala pana Petra Rácze 
na studijní obor Uměleckořemeslná stavba 
hudebních nástrojů. Studium bylo však pouze 
začátkem dlouhé cesty za splněným snem. Jak sám 
říká, nestačí být pouze zručným řezbářem, ale 
člověk musí být konstruktérem, lakýrníkem a také 
trochu muzikantem. „Ze začátku to bylo 
samozřejmě těžké, ale nevzdával jsem to. Hledal 
jsem housle, za které bychom se nemuseli stydět ani 
v zahraničí,“ popisuje Petr Rácz. Vždy si šel za 
svým, a i když stát se mistrem v jeho oboru trvá 
léta, ve výrobě hudebnin patří mezi špičku. 

„V roce 2008 jsem byl přijat do Kruhu Umělců Houslařů. V roce 2011 jsem získal třetí místo v tónové 
zkoušce, následně v roce 2014 druhé a tentýž rok jsem byl v Moskvě v soutěži imitaci starých nástrojů třetí 
a čtvrtý,“ dodal vítězný živnostník. 

„Originalita, zručnost a celková komplexnost podnikání pana Rácze je opravdu inspirativní. Velice 
zajímavé je také to, že dokáže reprezentovat mimo Českou republiku,“ okomentoval důvod volby porotce 
Miroslav Gažovič z České Spořitelny. 

Lékárníci začali bez půjček, peníze vrací stále zpět 
Odvážně a odhodlaně. Bez půjček a z rodinných prostředků. Hnáni motivací vlastního rozhodování 
a odpovědností za své činy. To byly začátky podnikání Lékárníků 95. Mnohdy naráželi na nevoli 
konkurence a provozovatelů již zaběhnutých lékáren. Nátlak ale ustáli a nyní podnikají v lékárenství již 
jedenáctým rokem. Jsou inovativní a využívají nejmodernější marketingové strategie. „Uv ědomujeme si, 
že v dnešní konkurenci je nezbytné část vydělaných prostředků vracet zpět do marketingu, propagace. Na 
financích jen „neležíme“ ale vracíme je systematicky zpět do společnosti,“ komentuje filosofii firmy 
jednatel Petr Koudelka. Do budoucna chce firma více expandovat na trzích v Asii a Evropě, ale na ČR 
rozhodně také nezapomíná. „ Část prostředků investujeme do různých kulturně-sportovně-společenských 
akcí realizovaných v Karlovarském kraji, jako dík našim obchodním partnerům, což jsou i jednotlivý 
zákazníci lékáren, čímž jim chceme poděkovat a ukázat jim, že nám na našem regionu, který nám dává 
vydělat, záleží, a že chceme, aby se v našem regionu i žilo líp a lidé zde byli šťastnějšími,“ dodal Koudelka. 

„Dokáží se prosadit v silné konkurenci zavedených a nadnárodních řetězců a přináší do svého oboru něco 
navíc,“ uvedla na adresu vítězné firmy členka poroty Martina Lešová z Vodafone Czech republic. 

Vítězové krajského kola se stávají zároveň celorepublikovými finalisty. Slavnostní vyhlášení celostátních 
výsledků soutěží Vodafone Firma roku 2016, Česká spořitelna Živnostník roku 2016 i Vodafone 
Odpovědná firma roku 2016 se uskuteční 7. prosince na pražském Žofíně. 
Vodafone Firma roku 2016 
Karlovarského kraje: 

Česká spořitelna Živnostník roku 2016 
Karlovarského kraje:  

1. Lékárníci, s.r.o. - zdravotnictví, farmacie 
a sociální péče (Cheb) 

2. Auto Kakras, s.r.o. - autodoprava - převozy 
zboží (Kraslice) 

3. Cukrárna ONDRA, s.r.o. - výroba zákusků, 
dortů, vánočního pečiva, vánoček, bochánků 
a dalších cukrářských výrobků (Dlouhá Lomnice) 

1. Petr Rácz - výroba hudebních nástrojů (Luby) 

2. David Nushart - kulturní a tvůrčí práce, 
umění (Aš) 

3. Jaroslava Lasáková - výroba ponožek 
z bavlněné a bambusové příze (Kyselka) 

Zveřejněno se souhlasem vydavatele – deník Hospodářské noviny 
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Výlet do Landwüstu 
Díky podpoře Evropského fondu pro regionální rozvoj se opět mohly setkat děti z MŠ v Lubech s dětmi 
z MŠ Kinderland v Markneukirchenu, Erlbachu a Nového Kostela. 
Tentokrát jsme se opravdu báli, že nás počasí zklame, ale nestalo se. Sluníčko a teploučko stály při nás celý 
den a krásný výlet do německého Landwüstu absolvovaly s námi.  Na louce pod rozhlednou v Landwüstu 
jsme se společnou česko-německou písní Dobrý den (Guten Tag) přivítali. Po té jsme odpochodovali 
k rozhledně, ze které bylo vidět nejen Německo, ale i Česko.  Dále nás čekala návštěva skanzenu Landwüst. 
Tam jsme se osvěžili zmrzlinou, mohli jsme krmit domácí zvířata, pozorovat včely při práci, prohlédnout 
si domy a stavení, stáje a stodoly tak, jak v nich žili a pracovali naše praprababičky a prapradědečkové. 
Pobyt ve skanzenu jsme si také zpestřili různými sportovními disciplínami.  Přátelské setkání jsme uzavřeli 
společným obědem, vzájemným předáváním dárků a slibem, že se brzy zase uvidíme.  A našim maminkám 
a tatínkům doporučujeme, aby se do Landwüstu vypravili také, protože je tam oravdu spousta zajímavých 
věcí k vidění. 
(viz internetové stránky naší mateřské školy: www.msluby.estranky.cz) 

Kluci a holky (němčináři) z MŠ v Lubech 
 

 

Humor 
Říká manželka manželovi: „Chtěla bych jet do Paříže“. „A proč, prosím Tě?“ „Potřebuji si koupit boty, 
kabelku, klobouk a kabát.“ „Ale to si přeci všechno můžeš koupit i u nás!“ „Výborně, to jsem chtěla slyšet!“ 
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Společenská kronika 
V měsíci říjnu 2016 oslaví významné 
životní výročí tito občané města Luby:  

Bílková Jarmila 
Bláhová Anežka 
Davídek Josef 
Josefi Luboš 
Kafková Anna 
Lafatová Jaroslava 
Lehrlová Marie 
Mašek Bohuslav 
Šíma František 
Vyhlídal Jiří 

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme! 
 

Pozvánka 
Klub důchodců v Lubech ve spolupráci se základní 
organizací Svazu postižených civilizačními choro-
bami zvou své členy i ostatní zájemce na besedu 
s předsedkyní Národní rady osob se zdravotním po-
stižením KV kraje, Ing. Jitkou Líkařovou. 
Dozvíte se o možnostech finanční a materiální po-
moci při dlouhodobém nebo trvalém onemocnění, 
o podmínkách získání příspěvku na péči ve stáří 
a další zajímavé informace. 
Beseda se koná 18.10.2016 v 15.30 hod. v malém 
sále MKS. 
 

Poděkování 
Chtěla bych touto cestou poděkovat Akord-Kvintu 
za akci: „Den otevřených dveří“. Den byl opravdu 
vydařený, mnoho bývalých „Cremoňáků“ i jiných  
občanů Lubů využilo příležitost si zavzpomínat na 
dobu svého mládí a rozkvětu n.p. Cremona, kde byly 
většinou zaměstnány celé rodiny. 

Doufejme, že i tento den přispěl k zažehnutí jis-
křičky naděje pro mladé vycházející ročníky v tomto 
krásném povolání najít svůj smysl života, a pokra-
čovat v tradici našich předků. Nesmíme dopustit, 
aby toto řemeslo zaniklo, neboť konečný produkt 
přináší ve formě hudby radost a potěšení. 

V neposlední řadě bych chtěla poděkovat celému 
kolektivu zaměstnanců a jmenovitě Petru Holišovi 
za občerstvení a Janu Holišovi za věcný a poutavý 
výklad minulosti i budoucnosti houslařství. 

Přeji vedení i všem zaměstnancům Akord-Kvintu 
hodně úspěchů pracovních i životních. Ještě jednou 
děkuji. 

Hana Košťálová 

 

PLYNOSERVIS 
voda-topení-plyn 

 
Martin Forrai 

 
• opravy, montáže, servis plynových kotlů, 

topidel, karem a ohříváků vody různých 

typů a značek 

• pravidelné prohlídky, revize, čištění ply-

nových spotřebičů  

• opravy a údržba plynových spotřebičů 

a jejich uvádění do provozu 

• kontroly úniku plynu, měření emisí  

 

Kontakt: 

Martin Forrai 

tel.: 724 349 306, e-mail: forrai@volny.cz 
Palackého 1399/70, 358 01 Kraslice 

 

Inzerce 

KADEŘNICTVÍ 
KATKA 

opět v provozu 
Tel. 777 045 903 

Facebook : kadeřnictví KATKA 

Stříhání horkými 
nůžkami a nově 
trvalá na řasy 
módní barvení a střihy, 

parafínové zábaly na ruce, 
úprava obočí a řas, slevové karty 

A kde mě najdeš ? 

KRASLICE, Havlíčkova 31 
(pod poliklinikou) 

Budu se těšit 
KÁŤA 
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Kdo si hraje, nezlobí! 
V neděli 25. 9. 2016 Dům dětí a mládeže - Luby pořádal pohádkové odpoledne v nedalekém lese a jeho 
okolí. Luby se tak na pár hodin proměnily v město Jičín a les Řáholec. 

Po pohádkové trase se proběhlo více než 200 
dětí. Na cestu je vyslal Rumcajs, který byl 
nešťastný, že jeho Manka poztrácela korále. 
Děti mu chtěly pomoci, a tak se vydaly na 
cestu, aby korálky vrátily Mance zpět. Při 
společném hledání se děti zábavnou formou 
setkávaly a plnily úkoly s vodníky, vílami, 
loupežníky, knížaty, zajíčky, myslivcem, 
Pindruší, meluzínou, medvědem, myškou 
a sluneční paní, která hlídala malého Cipíska. 
Velikou radostí bylo, když se všechny 
poztrácené korálky Mance vrátily zpět a ta 
děti s radostí odměnila pohádkovou 
odměnou. 

I tento rok vykouzlil Pohádkový les všem dětem úsměv na tváři a věříme, že byl praktickou ukázkou 
myšlenky J. A. Komenského „Škola hrou“.  
Za výraznou spolupráci bychom rádi poděkovali všem účinkujícím na této akci (je vás tolik, že nebudu 
konkrétně jmenovat, abych na někoho nezapomněla ☺). Dále Správě technických služeb, Jiřímu Mikitovi 
za zapůjčení skákacího hradu a jezdícího vláčku, městu Luby za finanční příspěvek, chebskému divadlu za 
zapůjčení některých kostýmů, vychovatelkám ŠD za přípravu kulis, L. Hladkému za uvaření guláše pro 
pomocníky a v neposlední řadě patří veliké poděkování rodinám Skálů a Vormů, které se společně s panem 
Šohajkem podíleli na přípravě pohádkové cesty. 

Mgr. Olga Taušnerová 
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A je po prázdninách 
Prázdniny utekly jako voda a 1. září žáci znovu usedli do lavic.  
Pro naše prvňáky to byl velký den, který si jistě v doprovodu rodičů a prarodičů náležitě užili. Děti plny očekávání 
zasedly v nově zrekonstruované, pěkně vyzdobené třídě do školních lavic, kde na ně již čekaly učební pomůcky 
a drobné dárečky. Paní učitelka Mgr. Pokorná přiblížila dětem i rodičům, co je v první třídě čeká a na co se mohou 
školáčci těšit. Hodně zdaru v nové roli prvňáčků jim popřála ředitelka školy Mgr. Jana Vrbová a starostka města Ing. 
Anita Černíková. Sílu, trpělivost a energii bude potřebovat jistě i jejich třídní učitelka Jitka Pokorná, protože si bude 
muset poradit hned s dvaceti sedmi malými neposedy. 
Zatímco prvňáčci vcházeli do školy s úsměvem, na tvářích některých jejich starších spolužáků byla patrna posmutnělá 
nálada. Na základě zkušeností z předchozích let totiž ví, že školní docházka kromě společného pobytu s kamarády, 
soutěží, účasti na různých exkurzích a představeních, obnáší i povinnosti.  
Pro letošní deváťáky je tento školní rok zvláště důležitý, protože se budou rozhodovat o své budoucnosti. Musí si 
zvolit střední školu a ti, kteří si zvolí maturitní obory, budou muset úspěšně zvládnout přijímací zkoušky.   
Nový školní rok zahájili učitelé celkem  se 188 žáky.  Na 1. stupni je v 1. - 5. třídě 108 dětí, na 2. stupni v 6. - 9. třídě 
80 dětí. Proti minulému školnímu roku vzrostl celkový počet o 19 žáků. Většina školáků je místních, několik jich 
dojíždí ze spádových obcí Nový Kostel, Hrzín, Božetín. Přibyli nám i školáci dojíždějící z Plesné. 
Na škole působí 14 učitelů (z toho 3 na zkrácený úvazek) a dále 2 asistentky pedagoga (z toho jedna asistentka dobírá 
několik hodin TV).  
O prázdninách proběhly na škole řemeslné úpravy - oprava rozvodů vody, instalace nového osvětlení v učebně 
1. třídy a chemie. Byly prozatímně přestěhovány školní dílny do budovy bývalé dolní školy a v jejich prostorách 
zrekonstruována třída pro prvňáky. Poděkování si zaslouží pracovníci odboru správy a majetku města pod vedením 
Ing. Lukeše. Vždy ochotně pomohli jak při stěhování, tak při údržbě okolí školy. 
Každý z občanů se jistě setkal s pojmem inkluze, protože v souvislosti se školstvím se jedná v poslední době o často 
diskutovaný problém. Na někoho působí jako strašák pro něco neznámého, čeho je namístě se obávat, jiný vyčkává, 
co se z toho vyvrbí. Co tedy slovo inkluze vlastně znamená? 
Citováno z Wikipedie:  

Inkluzivní vzdělávání nebo inkluze je praxe zařazování všech dětí do běžné školy (do tzv. hlavního vzdělávacího 
proudu), která je na to patřičně připravena. V inkluzivní škole se neoddělují děti se speciálně vzdělávacími potřebami 
od dětí bez nich. V jedné třídě se tak spolu vzdělávají děti zdravotně postižené, nadané, dětí cizinců, děti jiného etnika 
i většinové společnosti. Pedagog se všem dětem věnuje rovnocenně, nikomu více ani méně. Heterogenní složení 
kolektivu, kde se každý jedinec stává objektem individualizovaného přístupu, považuje inkluzivní přístup za přínos 
pro všechny žáky. 

Lubské školy se v letošním školním roce výše zmiňovaná inkluze dotkla. V běžných třídách mimo žáky s poruchami 
učení a chování vzděláváme dva žáky s lehkým mentálním postižením. S výukou těchto dětí pomáhají učitelům 
asistentky pedagoga.  
Teprve čas ukáže, do jaké míry je inkluze efektivní a přínosná pro všechny zúčastněné strany. Myslím tím žáky se 
speciálně vzdělávacími potřebami, ostatní žáky, učitele a rodiče. Uvidíme, zda se skutečně změní ministerstvem 
školství slibovaný způsob financování, který na děti se speciálním potřebami v běžné škole bude pamatovat, zda se 
v naší společnosti najde dostatek speciálních pedagogů a mediátorů, kteří zvládnou komunikaci s hraničními žáky 
a občas problematickými rodiči, zda sehnání peněz na asistenta pedagoga pro dítě s postižením nebude martýriem, 
jak tomu bylo doposud velice často. Naskýtá se i otázka, zda pro ředitele škol na malém městě nebude velkým 
problémem sehnat asistenta pedagoga, který musí mít úplné středoškolské vzdělaní a vystudovaný kurz na asistenta 
pedagoga. A to vše za dosti náročnou práci při nízkém finančním ohodnocení. 
Začínající školní rok bude jistě náročný pro nás pro všechny, a proto pro povzbuzení nás všech přikládám organizaci 
školního roku 2016/2017. 

Podzimní prázdniny:  26. a 27. října 2016 

Vánoční prázdniny:  od 23. prosince 2016 do 3. ledna 2017 

Pololetní prázdniny:  3. února 2017 

Jarní prázdniny:  od 6. do 12. února 2017 

Velikonoční prázdniny:  13. a 14. dubna 2017 

Hlavní prázdniny:  od 1. července 2017 do 1. září 2017 

Na závěr si dovolím popřát našim školákům pěkné školní výsledky, jejich rodičům a učitelům pevné nervy a hodně 
trpělivosti.  

Mgr. M. Hrabovská, zástupkyně ředitelky ZŠ Luby 
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Vyberte si v knihovně 
Huntley Fitzpatricková: Kluk mého srdce. 
Nádherný román o selhání, o zklamání i o rozhodnutí, zda zkusit vše ještě jednou riskovat. 

Brett Hoffmann: Nebezpečný kontrakt.  
Konzultantka z Wall Street Stella Sartori provádí rutinní kontrolu obchodní společnosti. Neunikne jí však 
poznámka, která vede k jednomu archivovanému kontraktu. Během několika málo hodin je jasné, že nejde 
o jen tak ledajakou smlouvu a Stella se ocitá ve smrtelném nebezpečí. Někdo ji pronásleduje, musí okamžitě 
zmizet. 
Radka Třeštíková: Dobře mi tak. 
Vždycky se může stát něco, s čím jsme absolutně nepočítali. Něco, co nám všechno zkomplikuje. Nebo 
naopak zjednoduší. Možná že osud není to správné slovo, možná že za to všechno si můžeme my sami. 
Chodíme jim naproti anebo před nimi aspoň včas neutíkáme. Proč? Protože v opačném případě by to nebyl 
náš život… 
Jandy Nelsonová: Dám ti slunce. 
Příběh dvou životů.  
Brilantní příběh první lásky, rodiny, ztráty a zrady pro fanoušky Johna Greena. 
Lars Kepler: Playground. 
Mysteriózní thriller. Co se stane během těch vzácných vteřin, kdy se zastaví srdce? 

Iva Pekárková: Pečená zebra. 
Jak funguje soužití s Afričany v našich poměrech? Iva Pekárková zobrazila realitu takovou, jaká je. 
Vystupují tu naivní i méně naivní dívky okouzlené bohatstvím, drogami i sexem, protřelí překupníci 
z Afriky a spousta dalších obyčejných i neobyčejných lidí, jaké v Česku potkáte. 

knihovnice Vlasta Tomanová 
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Zprávy ze zastupitelstva 
Přítomni: pp. Černíková, Hartl, Kubeš, Šíma, Vrbová, Plzák, Záplata. Omluveni: p. Pavlovský, Skála 

♦ ZM bylo seznámeno s Veřejnoprávní smlouvou o poskytnutí dotace z rozpočtu Karlovarského kraje ve výši 
225 097,- Kč. Jedná se o neinvestiční účelovou dotaci na věcné vybavení pro JSDH Luby a podmínkou je 
spoluúčast příjemce, tj. města Luby, ve výši minimálně 20 % z celkové částky. 
ZM schválilo Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu Karlovarského kraje o přijetí dotace pro 
JSDH Luby (všichni pro). 

♦ Zastupitelstvo města bylo seznámeno se Smlouvou o poskytnutí příspěvku z prostředků Česko-německého fondu 
budoucnosti ve výši 60 tis. Kč na realizaci projektu „22. společné hraniční slavnosti Luby – Erlbach“, a smlouvu 
schválilo (všichni přítomní pro). 

♦ Zastupitelé byli informováni o plnění rozpočtu města za období leden – červenec 2016. Rozpočet se za toto 
období vyvíjí velmi dobře jak na straně příjmů, tak na straně výdajů. Zvýšené příjmy nejvíce ovlivnil doplatek 
dotace z ROP na investici realizovanou v roce 2015 ve výši 5 380 tis. Kč, dále pak vyšší příjmy ze sdílených 
daní a z prodeje nemovitého majetku. Saldo rozpočtu (příjmy-výdaje) je za zmíněné období + 9 711 tis. Kč. 
Zastupitelstvo města vzalo informaci na vědomí. 

♦ Zastupitelé byli seznámeni s návrhem rozpočtového opatření č. 4/2016. Bylo navrženo zvýšení výdajů o 80 tis. 
Kč na doplnění herních prvků, dále o 200 tis. Kč na pokutu od ÚOHS (zastupitelé vzali na vědomí podání žaloby 
proti rozhodnutí správního orgánu ke dni 29.8.2016 jako poslední opravný prostředek), 200 tis. Kč na opravu 
střechy na objektu MKS, 300 tis. Kč na nákup nemovitého majetku (hotel Skleník), 90 tis. Kč správa – školení 
a vzdělávání, 75 tis. Kč správa – odvod za neplnění pov. (ZP), 30 tis. opravy v MŠ. Další položkou bylo navýšení 
výdajů o 280 tis. Kč pro JSDH – vybavení a ochranné pomůcky, proti tomu na straně příjmů 225 tis. Kč, což je 
účelová dotace od Karlovarského kraje. Další úpravou na straně příjmů je 60 tis. Kč – dotace na akci „Hraniční 
slavnosti“ od Fondu Česko-německé budoucnosti. Celkové navržené navýšení výdajů je o 1 255 tis. Kč a navý-
šení příjmů o 285 tis. Kč. Zvýšené výdaje budou pokryty přebytkem rozpočtu vzniklým při schválení rozpočtu 
města na rok 2016 a zvýšeným při schválení rozpočtových opatření 1-3/2016. Dalším navrženým opatřením byla 
změna použití neinvestičního příspěvku ve výši 90 tis. Kč poskytovaného mateřské škole na pořízení investice 
(na základě žádosti ředitelky MŠ). 
Rozpočtové opatření č. 4/2016 projednal dne 10.08.2016 finanční výbor ZM a doporučil zastupitelstvu města 
jeho schválení. 
Na základě žádosti ředitelky Základní školy Luby byla schválena částka 100 tis. na kulturní akce pro děti 1. a 2. 
stupně (všichni pro). Tato částka bude zahrnuta do rozpočtových opatření 4/2016 – tzn., že celkové navržené 
navýšení výdajů je o 1 355 tis. Kč 
Zastupitelstvo města schválilo rozpočtové opatření rozpočtu města Luby č. 4/2016 (všichni pro). 

♦ Zastupitelé byli seznámeni se studií „Revitalizace veřejných ploch města Luby“. Na základě zpracované studie 
proběhne v měsíci září a říjnu seznámení veřejnosti se studií formou besedy a následné výstavy v prostorách 
MKS. Občané budou moci uplatnit své připomínky ke studii.  
Zároveň zastupitelé odsouhlasili vypsání VŘ na zpracování projektové dokumentace k ÚŘ a SŘ pro dvě lokality 
– parkoviště U Pily a „Staré paneláky“ (všichni pro). 

♦ Zastupitelé byli informováni o možnosti využití finanční podpory z programu MŽP – Výzva 8/2016 – „Průzkum, 
posílení a budování zdrojů pitné vody“ jakožto financování rozšíření systému zásobování pitnou vodou 
v lokalitách, kde není vybudován veřejný vodovod. Z provedené analýzy vyplývá, že i v případě, když by byla 
dotace schválena, je z provozního hlediska tato možnost zásobování vybraných lokalit vodou finančně náročná 
a je nákladnější, než vybudování vodovodního systému napojeného na stávající síť. 
Starostka navrhla nechat zpracovat VŘ na projekt výstavby nového vodovodu v lokalitě Růžový vrch a ulice 
Tovární. (všichni pro). 

♦ Zastupitelé byli panem Lindou seznámeni se záměrem výstavby nové čerpací stanice pohonných hmot v Lubech 
a změnou užívání objektu č.p. 233 (st.p.č. 237/1 a  st.p.č. 237/2 v k.ú. Luby I). Zastupitelé vzali informaci na 
vědomí. 

♦ V průběhu jednání zastupitelstva se omluvil a odešel v 17:50 hodin člen ZM p. Záplata. 
Starostka konstatovala, že zastupitelstvo města Luby je i nadále usnášení schopné v počtu 6 přítomných 
zastupitelů. Zároveň navrhla jako dalšího ověřovatele zápisu po zbytek jednání pana Plzáka. Všichni 
přítomní zastupitelé schválili ověřovatele zápisu. 
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♦ ZM projednalo návrh na úpravu pravidel pro pronájem a propachtování pozemků v majetku města. Navrženou 
změnu ZM neodsouhlasilo (všichni proti) a o navýšení se bude dále jednat. 
Zároveň byl p. Vrbovou vznesen návrh na úpravu Pravidel pro prodej pozemků v bodě IV. Stanovení kupní ceny 
pozemku bod 1., kde je stanovena výměra položky A 150 m2 - byla navržena změna výměry položky A na 
600 m2. P. Plzák vznesl protinávrh, který kromě změny navržené p. Vrbovou doplnil o snížení ceny za položku 
B a to ze 150,- Kč/m2 na 120 Kč/m2. Zastupitelé hlasovali o protinávrhu p. Plzáka a odsouhlasili ho (všichni pro). 

♦ V průběhu jednání zastupitelstva se omluvil a odešel v 18:00 hodin člen ZM p. Kubeš. 
Starostka konstatovala, že zastupitelstvo města Luby je i nadále usnášení schopné v počtu 5 přítomných 
zastupitelů. 

♦ Zastupitelstvo města schválilo prodej pozemku p.č. 985/12 (1474 m2) v kat. území Luby I paní Henrietě 
Überlackerové (všichni pro). Dále ZM schválilo prodej pozemku části p.č. 3135 (cca 40 m2) v kat. území Luby 
I panu Kormundovi (všichni pro). Všechny pozemky budou prodány za ceny dle nově schválených pravidel pro 
prodej pozemků v majetku města Luby.  
Zastupitelstvo města schválilo propachtování pozemků p.č. 959/22 (636 m2) a část p.č. 959/1 (160 m2) v kat. 
území Luby I panu Pištovi a panu Hippmannovi pod podmínkou, že propachtovaná část parcely p.č. 959/1 nebude 
oplocena a propachtovatel  umožní přístup k pozemku p.č. 3092 v k.ú. Luby I (všichni pro).  
Zastupitelé schválili záměr propachtovat pozemek p.č. 2850/1 (1743 m2) v kat. území Luby I (všichni pro), 
o který požádal pan Navrátil za účelem chovu včel. 
ZM schválilo záměr prodat pozemek p.č. 260/2 (71 m2) v kat. území Luby I (všichni pro) a záměr prodat část 
pozemků p.č. 2357/5 (část 81 m2) a p.č. 3061 (4 m2) v kat. území Luby I (všichni pro). 
Zastupitelstvo města schválilo bezúplatný převod pozemků p.č. 2830/2 a části p.č. 2257/3 v kat. území Luby I 
z vlastnictví ČR do majetku města Luby, s tím, že jsou tyto pozemky zatíženy užívacími právy třetích osob 
(všichni pro). Převod těchto pozemků byl schválen již v roce 2015, ale u pozemkových parcel bylo chybně 
uvedeno katastrální území, proto se o převodu jednalo znovu. 
Zastupitelstvo města schválilo bezúplatný převod části pozemku p.č. 1170/1 v kat. území Opatov u Lubů 
z vlastnictví ČR do majetku města Luby, s tím, že jsou tyto pozemky zatíženy užívacími právy třetích osob 
(všichni pro). 

♦ ZM projednalo záměr směnit pozemky p.č. 1706, 1673/2, 1673/4, 1673/5 a st. p.č. 100, katastrální území Opatov 
u Lubů, které jsou v majetku města Luby, za pozemek p.č.145 v katastrálním území pana Aleše Kastla. Vzhledem 
k vysokému rozdílu mezi znaleckými posudky, které si vyžádalo město Luby a pan Kastl, se ZM usneslo, že 
nemůže vycházet ani z jednoho ze znaleckých posudků a směnu pozemků neodsouhlasilo (všichni proti). 

♦ ZM projednalo Smlouvu o zřízení věcného břemene – služebnosti č. IE-12-0004567/VB001 Luby, Růžový Vrch, 
vNN, jejímž předmětem je vymezení věcného břemene na pozemcích města p.č. 1199/1, 1200/8, 1201/1 a 2651, 
v kat. území Luby I za jednorázovou úplatu 40.000,- Kč (48. 400,- Kč včetně DPH) a uzavření této smlouvy 
schválilo (všichni pro). 

♦ ZM projednalo Smlouvu o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti a o právu provést 
stavbu č. IV-12-0011173/VB001, Luby, ulice Příčná, jejímž předmětem je zřízení věcného břemene na 
pozemcích města p.č. 59/1 a 2748/4 v kat. území Luby I, za jednorázovou úplatu 20.000,- Kč (24.200,- Kč včetně 
DPH), a uzavření této smlouvy schválilo (všichni pro). 

♦ ZM bylo seznámeno s cenovou nabídkou na vypracování dokumentace na Revitalizaci parku v ulici Průběžná – 
p.č. 937/4 v k.ú. Luby I. Součástí dokumentace bude soupis stávajících stromů s hodnocením jejich stavu a návrh 
opatření, seznam navržených dřevin, průvodní zpráva a propočet nákladů na realizaci. Cenová nabídka byla 
předložena ve výši 19 tis. Kč, tj. 22.990,- Kč s DPH. ZM schválilo vypracování dokumentace (všichni pro). 

♦ P. ředitelka Základní školy Luby předložila žádost o příspěvek na kulturní akce školy na období září – prosinec 
2016 ve výši 100.000,- Kč. Příspěvek byl ZM schválen (všichni pro), o tuto částku byla doplněna rozpočtová 
opatření 4/2016. 

♦ Příští veřejné zasedání Zastupitelstva města se koná v pondělí 24. října od 16 hodin v budově 
MěÚ, 2. poschodí, místnost č. 13. 
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